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dnia 30.5.2025r. 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 

Sesja 

 

Protokół Nr 15/2025 

 

XV Sesja Rady Miejskiej, która odbyła się w dniu 28 maja 2025 roku.  

Miejsce posiedzenia: sali uroczystości noworudzkiego Ratusza, Rynek 1 

Obrady rozpoczęto 28 maja 2025 roku o godzinie 14:00, a zakończono o godzinie 14:23 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Andrzej Behan     - Przewodniczący Rady Miejskiej  

2. Sylwia Dajczer-Gałczyńska 

3. Zdzisław Druciak 

4. Bogusław Frącek     - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  

5. Konrad Kałwak 

6. Beata Kłossowska-Tyszka 

7. Magdalena Lichwa 

8. Ewa Miś-Krzemińska 

9. Karolina Popiel 

10. Jerzy Pulit     - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  

11. Joanna Sosnowska 

12. Janusz Staniocha 

13. Jarosław Ubik 

14. Regina Wałęsa 

15. Piotr Wróbel 

 

Radni nieobecni:  

1. Karolina Popiel 

 

Goście, którzy również uczestniczyli w posiedzeniu:  

1. Tomasz Kiliński      - Burmistrz Miasta Nowa Ruda   

2. Marzena Wolińska     - Zastępca Burmistrza Miasta Nowa Ruda 

3. Sebastian Dominiak      - Skarbnik Miasta Nowa Ruda 

4. Krzysztof Michalak    - Radca Prawny 

5. Mariusz Fleszar     - Sekretarz Miasta Nowa Ruda  

6. Przemysław Herter     - Naczelnik WR 

7. Marta Krupa      - Naczelnik WOŚ      

8. Leszek Wójcik     - Naczelnik WIS  

9. Piotr Górnicki    - Zastępca Komendanta Straży Miejskiej   

10. Krzysztof Czajka    - Rzecznik prasowy 

11. Media  

 

1. Otwarcie sesji i powitanie gości. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan – otworzył 15 sesję Rady Miejskiej. 

Powitał radnych oraz zaproszonych gości. 
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2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie - Andrzej Behan - 

stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania 

prawomocnych decyzji. (zał. Nr 1 – lista). 

 

3. Porządek obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Andrzej Behan - zapytał radnych i zgromadzonych gości czy są uwagi 

bądź zapytania do proponowanego porządku obrad. Wobec braku głosów poddał go pod głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia porządku obrad sesji. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa Miś-Krzemińska , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Janusz 

Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Karolina Popiel 

 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 14 głosami "za" przyjęła porządek obrad w brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji i powitanie gości.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Porządek obrad sesji.  

4. Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Miejskiej.  

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie od dnia 23 kwietnia 2025r. do 

dnia 19 maja 2025r.  

6. Podjęcie uchwał :  

a) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

b) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2025 

7. Interpelacje radnych.  

8. Zapytania radnych.  

9. Sprawy różne.  

a) wystąpienie Przewodniczącego dot. XXV-lecia istnienia samorządu terytorialnego 

10. Zakończenie obrad.  

 

4. Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - zapytał radnych czy mają uwagi do protokołu z XIV 

Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku głosów poddał go pod głosowanie. 

https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/226a7a2b-fdeb-4#collapse1
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/226a7a2b-fdeb-4#collapse2
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/226a7a2b-fdeb-4#collapse3
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/226a7a2b-fdeb-4#collapse4
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/226a7a2b-fdeb-4#collapse5
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/226a7a2b-fdeb-4#collapse5
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/226a7a2b-fdeb-4#collapse6
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/226a7a2b-fdeb-4#collapse9
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/226a7a2b-fdeb-4#collapse10
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/226a7a2b-fdeb-4#collapse11
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/226a7a2b-fdeb-4#collapse13
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Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z XIV sesji Rady Miejskiej. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa Miś-Krzemińska , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Janusz 

Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Karolina Popiel 

 

Rada Miejska przyjęła bez uwag protokół z XIV sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. 

 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie od dnia 23 kwietnia 2025r. 

do dnia 19 maja 2025r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania 

odnośnie Sprawozdania Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie od dnia 23 kwietnia 

2025r. do dnia 19 maja 2025r. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia sprawozdania Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie od dnia 23 kwietnia 

2025r. do dnia 19 maja 2025r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa Miś-Krzemińska , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Janusz 

Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Karolina Popiel 

 

Rada Miejska przyjęła bez uwag Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w 

okresie od dnia 23 kwietnia 2025r. do dnia 19 maja 2025r. 

 

6. Podjęcie uchwał : 
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 a) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

 

Pan Sebastian Dominiak – Skarbnik Miasta Nowa Ruda - w związku z art. 231 ust. 1 ustawy o finansach 

publicznych konieczne jest, dokonanie zmian w treści załącznika: 

1. nr 1 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, poprzez 

wprowadzenie zmian będących następstwem: 

1. Dostosowania wartości w kolumnie roku 2025 do wprowadzanych zmian w budżecie na 

rok 2025 zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej na dzień 28 maja 2025r. 

2. nr 2 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, zmienia się plan 

wydatków dla przedsięwzięć, pn.: 

1. Termomodernizacja hali basenowej przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie. Wartość 

zadania zwiększono do kwoty 6 378 754,02 zł, co jest związane z możliwością 

rozszerzania finansowania zakresu prac o wymianę folii, uszczelniającej nieckę basenową. 

Wniosek jest poddawany analizie w Banku gospodarstwa Krajowego. 

2. Termomodernizacja budynków mieszkalnych wielorodzinnych w Gminie Miejskiej 

Nowa Ruda. 

3. Termomodernizacja budynku przy ul. Radkowskiej nr 14-16. 

3. nr 3 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, poprzez 

zaktualizowanie objaśnień wynikających z wprowadzanych zmian w budżecie na rok 2025 według 

stanu na dzień 28 maja 2025r. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa Miś-Krzemińska , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Janusz 

Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Karolina Popiel 

 

Uchwała nr 129/XV/2025 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

 

 b) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2025 

 

Pan Sebastian Dominiak – Skarbnik Miasta Nowa Ruda – przedstawił następujące zmiany:   
456 622,32 

 
Stanowi łączną kwotę, zwiększenia dochodów i wydatków, w tym:  
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31 700,00 – Dochody z kar i opłat za korzystanie ze środowiska (wycinka drzew), przeznacza się 

na: 

a) 9 200,00 – Udział własny w zadaniu współfinansowanym ze środków UE pn. "Wsparcie 

Odnawialnych Źródeł Energii w Gminie Miejskiej Nowa Ruda". 

b) 22 500,00 – Zadanie własne pn. "Wymiana systemu ogrzewania w mieszkaniowym zasobie 

komunalnym."  
49 128,00 – Zgodnie z pismem Wojewody Dolnośląskiego Nr ZFK.3146.12.2025.RS z dnia 

30 kwietnia 2025 roku - na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej 

o charakterze socjalnym (stypendia socjalne).  
319 153,85 – Zwiększenie planu na nowym zadaniu bieżącym pn. "Remont Żłobka Miejskiego nr 1 

przy ul. Kłodzkiej 7 w Nowej Rudzie w formule zaprojektuj-wybuduj (powódź 

wrzesień 2024)" - finansowanym z rządowego programu „Pomoc żłobkom 

poszkodowanym w powodzi z 2024 r.”  
5 600,00 – Zwiększenie planu zadania współfinansowanego ze środków UE pn. "Przekraczamy 

granice dojrzałego wieku! Program aktywności dla seniorów z pogranicza".  
3 685,47 – Odszkodowanie wynikające z ubezpieczania pojazdu służbowego Straży Miejskiej z 

OC sprawcy kolizji drogowej.  
47 355,00 – Zgodnie z pismem Wojewody Dolnośląskiego Nr FB-BP.3111.411.2025.DK z dnia 

26 maja 2025 roku – na realizację zadania Odbudowa drogi ul. Graniczna 

w kilometrażu 0+000-0+240 (powódź wrzesień 2024).  
2 712 197,93 

 
Stanowi łączną kwotę, zmniejszenia dochodów i wydatków:  

9 200,00 – W związku nieotrzymaniem środków z budżetu państwa na realizacje zadania 

pn. "Wsparcie Odnawialnych Źródeł Energii w Gminie Miejskiej Nowa Ruda".  
1 658 660,41 – W związku z przesunięciem okresu realizacji na rok 2026 zadania pn. 

Termomodernizacja budynków mieszkalnych wielorodzinnych w Gminie Miejskiej 

Nowa Ruda. Wniosek o przesunięcie realizacji został rozpatrzony pozytywnie przez 

instytucję wdrażającą.  
1 044 337,52 – W związku z przesunięciem okresu realizacji na rok 2026 zadania pn. 

Termomodernizacja budynku przy ul. Radkowskiej nr 14-16. Wniosek o przesunięcie 

realizacji został rozpatrzony pozytywnie przez instytucję wdrażającą.  
226 979,63 

 
Stanowi łączną kwotę, przeniesienia planu dochodów zgodnie z punktem 

3 tabelarycznego uzasadnienia.  
1 764 206,41 

 
Stanowi łączną kwotę, przeniesienia planu wydatków w tym:  

9 965,00 – Zgodnie z decyzją Wojewody Dolnośląskiego Nr ZP.ZS.3146.337.2024.NT-11 z dnia 9 

maja 2025 roku - zwrot dotacji otrzymanej w związku z realizacją zadania pn. 

"Utworzenie mieszkania chronionego - ul. Fredry w Nowej Rudzie".  
5 000,00 – Zwiększenie planu zadania w związku z dotacją celową pn. "Prowadzenie jadłodajni 

dla ubogich mieszkańców Nowej Rudy w II półroczu 2025 r." - wynikające ze wzrostu 

kosztów jego realizacji.  
25 000,00 – Zwiększenie planu na nowym zadaniu inwestycyjnym pn. „Modernizacja instalacji 

elektrycznej w budynku B w Szkole Podstawowej Nr 2”.  
1 380 284,77 – Zwiększenie planu na zadaniu inwestycyjnym pn. Zmiana funkcji pogórniczych 

obszarów w Nowej Rudzie - zagospodarowanie turystyczne Góry Świętej Anny 

w Nowej Rudzie. Środki własne miasta Nowa Ruda, jakie zostały zaplanowane na 

zadaniach wymienione w punkcie 2 ustęp 2) i 3) zostały przesunięte na w/w inwestycje. 

Wstępnie zakładano, że realizacja tej inwestycji nastąpi w roku 2026. Jednak korzystny 

termin podjęcia decyzji o przyznaniu środków skłania do ponownej oceny założeń. 
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Zwłaszcza że wydłużenie w czasie realizacji innych zadań inwestycyjnych pozwala na 

przesunięcie środków, na udział własny.   
343 956,64 

 
Zgodnie z punktem 4 tabelarycznego uzasadnienia.     
Dokonuje się zmiany załącznika nr 4,6 oraz 7 do budżetu miasta na rok 2025. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2025 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa Miś-Krzemińska , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Janusz 

Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Karolina Popiel 

 

Uchwała nr 130/XV/2025 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2025 

 

7. Interpelacje radnych. 

 

Radni nie wnieśli żadnych interpelacji. 

 

8. Zapytania radnych. 

 

Radni nie wnieśli żadnych zapytań. 

 

9. Sprawy różne. 

 a) wystąpienie Przewodniczącego dot. XXV-lecia istnienia samorządu terytorialnego 

 
 Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – odczytał swoje przemówienie. 35 lata temu, 27 maja 

1990 roku, przeprowadzono pierwsze po II wojnie Światowej prawdziwie wolne i demokratyczne wybory 

do rad gmin. Prawdziwa demokracja na szczeblu lokalnym stała się rzeczywistością. Wybierano radnych, 

którzy po ukonstytuowaniu się wybierali w przypadku Nowej Rudy burmistrza, jego zastępcę oraz 

członków Zarządu Miasta. Początkowo w skład Rady Miejskiej wchodziło 28 radnych. Liczne zmiany 

kodeksu wyborczego spowodowały, iż od wyborów samorządowych w 2002 roku rada liczyła 21 radnych, 

organem wykonawczym jest burmistrz, wybierany od tamtej pory w bezpośrednich wyborach przez 

wszystkich uprawnionych mieszkańców. Dalszy rozwój prawa samorządowego łącznie z restytucją 
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powiatów i powołaniem po raz pierwszy w historii samorządu polskiego – samorządu województwa, był w 

pewnym sensie tylko oczywistą konsekwencją rewolucji ustrojowej roku 1990. Zdecydowane odrzucenie 

obcego ustrojowo systemu rad narodowych i powrócenie do tradycji polskiego samorządu terytorialnego, 

było jednoznacznym sygnałem dla całej Europy, że Polska powraca do niej po latach politycznego 

ograniczenia swobody wyboru ustroju. Sygnał ten zaowocował naszą późniejszą akcesją do Unii 

Europejskiej. 

Wydaje się jednak, że Polacy znają ducha samorządowego, że dobrze czują się w swoich „małych 

ojczyznach”, że patriotyzm lokalny przestaje być synonimem prowincjonalności i zaściankowości. Dzięki 

wprowadzeniu samorządów gminnych nastąpiło pogłębianie demokratyzacji życia lokalnego, 

upodmiotowienie mieszkańców, zapewnienie większego i bardziej bezpośredniego dostępu do władzy 

publicznej. Muszą temu jednak towarzyszyć dalsze przemiany, takie jak przebudowa systemu finansów 

publicznych i usamorządowienie tych wszystkich zadań publicznych, które z oczywistych powodów nie 

powinny być wykonywane przez państwo i jego administrację.  Samorząd terytorialny zdał egzamin z 

samodzielności i efektywności podejmowanych działań na rzecz swoich mieszkańców z wynikiem bardzo 

dobrym. Przy utrzymującej się tendencji spadku zaufania do polityki i instytucji publicznych, władze 

samorządowe wciąż cieszą się wysokim poziomem społecznego uznania. Dziś znajdujemy się w nowej 

sytuacji. Wprowadzone przed wyborami ósmej kadencji zmiany w kodeksie wyborczym wydłużyły 

wprawdzie radom gmin  kadencję o rok, ale jednocześnie ograniczyły wójtom, burmistrzom i prezydentom 

miast możliwość wielokrotnego ubiegania się o te stanowiska, co odbierane jest jako ograniczenie 

mieszkańcom gmin możliwości wyboru tych osób, które w swojej wieloletniej działalności dały się poznać 

jako osoby kompetentne i odpowiedzialne. Przepisy te wprowadziły również konieczność transmisji obrad 

sesji oraz powszechność głosowania imiennego. Nowe wyzwania, jakie stoją przed nami to kontynuacja 

możliwości pozyskiwania środków funduszy europejskich w czym ma pomóc tworzenie Zintegrowanych 

Inwestycji Terytorialnych czy też tzw. Aglomeracji, co wymusza konieczność zawierania przez gminy 

szerokich związków międzygminnych. Szybki rozwój współczesnej gospodarki, a także stale rosnące 

wymagania mieszkańców motywują radnych do myślenia niestandardowego, szukania nowych 

efektywnych metod organizacji i zarządzania. Samorząd, przy całej swojej specyfice, w coraz większym 

stopniu staje się organizacją w której potrzebna jest dobrze wykształcona i doszkalająca się kadra, , podobną 

do wielu innych, zorientowanych na zaspokajanie potrzeb mieszkańców.  

W ciągu tych ośmiu kadencji samorząd miejski Nowej Rudy reprezentowało 119 radnych. Wielu z nich 

pełniło tę funkcję wielokrotnie. Rekordzistą jest radny i zarazem wieloletni vice – przewodniczący Rady 

Miejskiej Bogusław Frącek, który obowiązki radnego pełni bez przerwy od 1994 roku. Niestety rocznicy 

35 – lecia samorządu terytorialnego nie doczekało 23 naszych koleżanek i kolegów. Byli to: 

1. Bednarczyk Ryszard,  

2. Bojczuk Urszula,  

3. Kolaczek Rudolf ,  

4. Jazienicki Stanisław,  

5. Rozmus Edmund,  

6. Zawada Zenon,  

7. Wośko Ryszard,  

8. Koniszewski Henryk,  

9. Poznańska Katarzyna,  

10. Jan Zawiślak,  

11. Rybakowski Ryszard,  

12. Szafraniec Leszek,  

13. Bandel Bolesław,  

14. Suszko Czesław,  

15. Blechinger Józef,  
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16. Wcisło Krzysztof,   

17. Bułeczka Andrzej,  

18. Richter Krzysztof,  

19. Panek Andrzej,  

20. Rozmus Bartłomiej, 

21. Zimoch Henryk,  

22. Rudnik Stefan,  

23. Balawajder Alfred.   

 

W trakcie tych 35 lat przez  pierwsze trzy kadencje liczba radnych  miejskich w Nowej Rudzie wynosiła 28, 

wybieranych w okręgach jednomandatowych. Na skutek zmian w kodeksie wyborczym dokonanych przez 

rząd Leszka Milera od 2002 roku liczba radnych zmniejszyła się do 21. Wprowadzono też bezpośrednie 

wybory na wójta, burmistrza czy prezydenta miasta. W Nowej Rudzie wprowadzono 4 okręgi 

wielomandatowe. Rządy koalicji PO – PSL dały mieszkańcom miasta ponowną możliwość wyboru na 

siódmą kadencję radnych w okręgach jednomandatowych, w ósmej kadencji powrócono do wyborów w 

okręgach wielomandatowych. Na skutek zmniejszenia się liczby mieszkańców i osiągnięcie ich stanu do 

poniżej 20 tys. w roku 2024 liczba radnych zmalała do 15, wybieranych ponownie w wyborach 

jednomandatowych. 

Burmistrzowie i ich zastępcy. 

• 1990 – 1994 – Stanisław Łukasik i Jerzy Sołtyszczak. 

• 1994 – 1998 – Andrzej Cyman i Marek Bawecki 

• 1998- 2002 – Marek Bawecki i Zbigniew Radgowski 

Od 2002 roku do chwili obecnej burmistrzem jest Tomasz Kiliński, zastępcami byli krótko Daniel Ekiel i 

Andrzej Fortuna, po nich funkcję tę pełni Marzena Wolińska. 

 

Przewodniczący i jego zastępcy: 

• 1990 – 1994 – Julian Golak oraz Bronisław Geryn i Jan Zawiślak 

• 1994 – 1998 – Andrzej Bułeczka oraz Ryszard Bednarski i Dariusz Niewiarowski 

• 1998 – 2002 – Janina Grysiewicz oraz Henryk Koniszewski i Grzegorz Kuzak 

• 2002 – 2006 – Bożena Bejnarowicz oraz Piotr Wróbel i Zbigniew Grochowski 

• 2006 – 2010 – Andrzej Behan oraz Krzysztof Richter  i Bogusław Frącek 

• 2010 – 2018 – Andrzej Behan oraz Halina Gajcy i Bogusław Frącek 

• 2018 – 2024 - Andrzej Behan oraz Jerzy Pulit i Bogusław Frącek, 

Od 2024 – Andrzej Behan oraz Jerzy Pulit i Bogusław Frącek. 

35 rocznica samorządu to także okazja do złożenia sobie podziękowań za trud włożony w rozwój naszej 

„małej ojczyzny”. Dziękuję więc wszystkim radnym oraz burmistrzom i wszystkim pracującym w naszym 

ratuszu pracownikom samorządowym, których zaangażowanie pomogło w realizacji wielu celów oraz 

zadań. Dziękuję też mieszkańcom Nowej Rudy na chęć uczestniczenia w wyborach i budowaniu swojej 

„małej ojczyzny”. Należy podkreślić, iż w trakcie tych 35 lat nasze miasto reprezentowały osoby wielu 

różnych opcji politycznych, nie mniej chwała im za to, że w poszczególnych ważnych dla miasta 

strategicznych  zadaniach, nie patrząc na poprzednika, realizowali tzw. ciągłość prac, co pozwoliło na 

stopniowy a jednocześnie stabilny i realny rozwój Nowej Rudy. Czego i sobie życzmy na dalsze lata naszej 

pracy.  

 

10. Zakończenie obrad. 

 

Wobec wyczerpania dziennego porządku obrad 15 sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie Przewodniczący 
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Rady Andrzej Behan zamknął jej posiedzenie. 

 

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załączniki do protokołu. 

Na tym protokół zakończono. 

  

 

Protokołował(a): Katarzyna Kochajkiewicz 

 

 


